

## **KN 143 Protokoll**

### **Kosternämnd på naturum 8 november. 2022**

Deltagare: Miriam Öhrn (ordf.), Maria Wogenius (via zoom), Lars Båld, Svante Nilsson, Dag Wersén, Simon Larsson, Torbjörn Stjernberg (via zoom), Anders Tysklind (adjungerad),  
Förhindrade: Håkan Wogenius, Jenny Larsson

#### **Allmän diskussion:**

*Vad vill vi gå vidare med?*

Följande är några punkter som kom upp i rundfrågan:

Analysera vad som är bra på Koster och vad vi är missnöjda med. T.ex turisttoaletter.

#### **Turism och näringsliv**

Bör göra klart vad vi vill vad gäller turismen. Skall man satsa stenhårt? Eller begränsa den?  
Om vi vill satsa på turism – då blir frågan vilken turism vill vi ha? Dagsbesökare? Lyxbetonad turism? Turism som lägger mer pengar på ön? Vill vi ha en egen turistorganisation? Eller skall vi säga att vi i första hand vill bevara vår natur och öar?

Kan detta vara något för ett Öråd?

Ska vi bredda diskussionen till en diskussion om vilket näringsliv vi vill och kan ha?

Vattenbruk? Ostrea?

Skall vi göra frågan om framtida näringsliv och verksamheter till en egen fråga? Om vi skulle vilja skapa underlag för skolan skulle vi behöva upplysa folk om att Koster finns och kan vara ett bra livsalternativ

Viktigt att ha med Kosters Framtid i detta och kommunen.

**Beslutat: eget möte/öråd för dessa frågor**

#### **Föreningarna**

Bör vara flera som jobbar med frågor om öarna. Bredda till arbete i många föreningar men se till att vi vet vad de olika gör. Hur kan vi ha koll på vad de olika föreningarna gör?

**Beslutat:** En gång på våren och en gång på hösten bjuder in alla föreningar/grupperingar till en avstämning, ordförande + representant räcker från varje grupp.

**Beslutat:** stående punkt på KN's dagordningar att göra en snabbkoll i de föreningar som finns representerade i nämnden då några har flera stolar. Alt. adjungera vid behov.

**Beslut:** Lars sammanställer en lista med de flesta grupperingar/föreningar på båda öarna och kategoriserar dem. Vi hjälps åt att komplettera. (Ej behov för att räkna med alla små vägföreningar.)

När föreningarna har behov av kontakt med kommunen bör KN vara behjälpliga.

Kanske läge att skapa en ny FÖP som ägs av också Kosterborna.

Kan dock vara en risk med en ny FÖP innan vi vet vad vi vill.

Göran Lyth träffar kommunen – om VA frågan. Torbjörn kollar med Göran om t.ex. Dag bör vara med på plats (eller om det räcker med att Torbjörn är tillgänglig för att vara med per telefon)

Viktigt att vi hittar ett bra arbetssätt, där vi får saker gjorda och som går smidigt. Fokusera på vår huvuduppgift.

Äga utvecklingen lokalt

### **Vad vill vi? Enkät, SWOT, öppna samtal**

Vill gärna jobba med frågan om vad vill vi – SWOT, workshops mm.

Hur plockar man in information, ska vi göra intervjuer mm

Viktigt att frågorna formuleras så att alla känner att deras synpunkter är intressanta och att inte någon känner sig hämmad eller skrämmd för att uttrycka sin åsikt. Ett utskick till andra Kosterorganisationer om a) vad är viktigt för er? b) vad kan KN bidra med? c) vad kan ni bidra med både till Koster och till KNs arbete? Hur skall svaren bearbetas? Ö-råd/workshop/diskussionssamling innan jul?

**Beslutat:** Torbjörn och Miriam gör ett första förslag till frågor och uppläggningsen av en undersökning.

Västtrafik planerar för en ny upphandling och ändrade tidtabeller från 2025.

Tidtabellerna som förhandlas med Västtrafik gicks igenom. Vinter 15/5 till 15/9 7 turer per dag, 15/5 till 15/6 och 15/8 till 15/9, 9 turer per dag, och sommar 23 turer per dag.

Begränsat med extra turer vid köer. Tre turer per dag går bara till sundet: 12 och 18.30 från Strömstad till sundet och 5.40 från Koster går bara från sundet.

En idé är att cyklar skall kunna tas med gratis. Men bara så länge de får plats.

Kan vara bra att ta ut företrädare för Strömstad och Co för att få höra om deras tankar. Strömstad och Co är en förening som fått statliga bidrag för stadsutveckling.

Vore bra att ta upp tanken att kunna ta med drivmedel i t.ex. i ett särskilt utrymme på båtarna som är brandskyddat. Invändningen restes dock att detta skulle kunna minska benägenheten att fortsätta sälja bensin i Affär'n.

Diskuterade hur vi skall få till toaletter vid Västra Bryggan, Långegärde, Kilesand, Rörvik. Ta upp frågan med kommunen hur toalettfrågan skall lösas. Kan vi sträva efter att samarbeta med kommunen och hamnföreningar mm kring en lösning.

### **Beslut att fatta**

1. Sociala medier: Kan vara bra att ha en egen Facebooksida.
2. Mailrutiner
3. Arbetsgrupper och rutiner för att engagera externa och att adjungera till KN och för att rapportera. Kan vi ta ett möte snart om detta. Vem tar ansvar för detta?
4. Representanter för möten med kommunen – Satsar på två möten i vår. Försöka få mötet att handla om hur vi får till en vettig kommunikation. Vi återkommer till vilka vi skall skicka. *Miriam har kontaktat Kent Hansson som föreslår möte tidigt nästa år med KSAU – ej för många menar han så vi känner oss lyssnade på. Har vi sakfrågor bör vi meddela innan för att Kent ska kunna adjungera lämplig kompetens.*
5. Skolan – hur går vi vidare?
6. Turisttoaletter
7. KIFAB om möjlighet att bygga
8. Begränsa turismen eller öka?

9. VA-frågan
10. Resor – en resa till Värmdö nämndes liksom deltagande i VAguidens konferens i mars.
11. Datum för kommande möte. ***Torsdag 15 december kl 18 på naturum***

Vid noteringarna  
Torbjörn Stjernberg

Granskat  
Miriam Öhrn